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Anti-racisme demonstratie en sinterklaasintocht Breda 

 

Geacht college, 
 
Wereldwijd zijn de afgelopen weken massa’s mensen op de been om duidelijk te maken dat 
ze meer dan genoeg hebben van excessief politiegeweld tegen zwarte mensen in de VS, en 
racisme in het algemeen. Oók in Breda waren daarvoor afgelopen zaterdag 1.500 mensen 
op de been.  
 
En het ging hen zeker niet niet alleen om dat geweld in de VS, of overduidelijk racisme.  
Oók in Breda lopen nog veel mensen er veel te vaak tegenaan dat zij op de eerste plaats als 
een huidskleur of een achternaam worden gezien. In plaats van als individu. Zij ondervinden 
daarvan veel nadeel, en ervaren minder kansen dan anderen. Zij vragen nu onze steun, en 
om het nadrukkelijk afgeven van een signaal dat wij achter hen staan.  
 
Eén van de momenten in het jaar dat zij dit institutioneel racisme bij uitstek ondervinden is 
de periode eind november, begin december, als de stoomboot weer in zicht komt. Achter de 
schermen maken wij ons hier al heel lang druk over, liepen het proces om verbetering te 
boeken niet voor de voeten, juist om resultaat te boeken.  
 
Ik begrijp dat over Zwarte Piet heel verschillend gedacht wordt. Laatst had ik een vriendin uit 
Frankrijk op bezoek, die al jaren uit Nederland weg is, en rond 5 december altijd sterke 
sinterklaasheimwee heeft. Zij kon zich maar moeilijk voorstellen dat de figuur van haar 
grappige Zwarte Piet omstreden is geraakt.  
 
Maar wij hebben in Nederland in de afgelopen jaren een stevige ontwikkeling meegemaakt. 
Mij is inmiddels óók pijnlijk duidelijk geworden waarom mijn Molukse vriendjes op de lagere 
school destijds véél minder enthousiast waren over de Sinterklaastijd dan ik. En nog veel 
minder over op het op school moeten werken aan die kleurplaat met Zwarte Piet. Voor hen 
was dat hét moment van het jaar dat ze herinnerd werden aan hun huidskleur en flauwe 
vergelijkingen altijd op de loer lagen. En ze deden het natuurlijk nooit goed. Door niet mee te 
doen met het sinterklaasgebeuren lagen ze eruit in de groep. En door wél mee te doen 
riepen ze over zich af om voortdurend hun eigen gevoel te moeten verloochenen.  
 
We wonen in Nederland met een grote hoeveelheid mensen op een kluitje, met sterk 
verschillende achtergronden en steeds meer geprofileerde meningen. Dat gaat alleen maar 
goed als er een bereidheid is met elkaar in gesprek te blijven. En ja: soms ook een beetje in 
te schikken. Ook voor mensen die in de minderheid zijn. De sinterklaastraditie hangt niet op 
het enkele punt of Piet nou zwart is of niet.  



 
Ondertussen staan we in Breda nog steeds waar we nu staan. De grootste stad van 
Nederland met een intocht met uitsluitend gitzwarte Pieten; een intocht die die geen 
rekening wenst te houden met de gevoelens van mensen.  
 
Daarom hebben wij de volgende vragen:  
 

1. “Racisme hoort niet in een gastvrije stad als Breda.” was de quote van de 
burgemeester de afgelopen maandag in BNdeStem. Dat lijkt ons toch zeker correct 
geciteerd, en een gedragen college standpunt. Zien wij dat goed?  

2. Bent u bekend met het standpunt van RADAR in de discussie over Zwarte Piet en 
discriminatie? 

3. Onderschrijft u dat RADAR voor Breda de wettelijke taak uitvoert van 
antidiscriminatievoorziening? 

4. RADAR geeft aan te kiezen voor een inclusief Sinterklaasfeest en daar ook voor te 
werven bij gemeentebesturen, intochtcomités, scholen en andere betrokkenen. 
RADAR zegt tegelijkertijd ook het gesprek aan te willen gaan met mensen die Zwarte 
Piet willen behouden, en die zich soms ook miskend voelen. 
Hoe vaak heeft RADAR in de afgelopen twee jaar de gemeente gewezen op het 
nadelige karakter van de sinterklaasintocht in Breda? 

5. Kunt u ons meenemen in de stappen die u in de afgelopen periode gezet heeft, om 
te bereiken dat alle kinderen en volwassenen in Breda plezier kunnen beleven aan 
het Sinterklaasfeest en gevrijwaard blijven van pesten of discriminatie?  
 

 
Tweede termijn 
Ondertussen staan we dus nog steeds waar we nu staan: het begin van het begin van 
besprekingen. Wij hadden verder willen zijn. Positief is dat het sinterklaascomité wil 
meewerken aan mediation. In gesprek blijven is belangrijk, en daarom steunen wij later 
vanavond ook de motie van de PvdA.  
 
Maar uitspraken in de krant vanuit het comité doen dat meteen weer teniet.Al die mensen op 
het Chasséveld verwachten dat wij opkomen voor onze minderheden. Zij willen zich 
onderhand wel eens gesteund voelen door duidelijke uitspraken waar WIJ voor staan, de 
mensen die ze ruim twee jaar terug hebben aangekruist in het stemhokje.  
De PvdA motie voorziet daarin nog niet. Daarom leggen wij nu deze motie voor:  

https://radar.nl/standpunt-radar-over-zwarte-piet/

